

## CONCERT <sup>音樂會</sup> 轉播精選 HICHLICHTS

CONCERT ON 4 四台音樂會



As one of the most demanding music competitions in the world, the Queen Elisabeth Competition has established itself as a springboard for young violinists, pianists, singers, and cellists on the threshold of an international career, since its creation in 1937. Steadfastly committed to the project initiated by Eugène Ysaÿe and Queen Elisabeth, the competition seeks to discover 'complete' artists, owing its reputation to a prestigious jury, strict rules, extensive media coverage, as well as the friendly and enthusiastic hospitality offered by an entire country – Belgium – and its Royal Family.

With much anticipated enthusiasm, the Piano Competition returned this year. The last piano edition, originally scheduled for 2020, was postponed to 2021 due to the pandemic and proceeded without a live audience in the concert hall.

At Bozar, the magic of a live performance was once again able to be felt by attending audiences as the twelve finalists each played with the Brussels Philharmonic, conducted by Kazushi Ono. The 4<sup>th</sup>, 5<sup>th</sup> and 6<sup>th</sup> laureates then played with the Liège Royal Philharmonic Orchestra conducted by Martijn Dendievel. The first three laureates closed the Piano Competition with the Antwerp Symphony Orchestra, under the baton of Marc Albrecht.

伊莉莎伯王后大賽是國際樂壇上最具挑戰性的比賽之一。自1937年創辦以來,這項賽事便成為無數年輕小提琴家、鋼琴家、聲樂家與大提琴家邁向國際舞台的重要跳板。秉承作曲家易沙意和伊莉莎伯王后的初衷,大賽一直致力於發掘具備全面藝術素養的優秀音樂家。這項比賽的聲譽之卓著,除了仰賴陣容鼎盛的評審團、嚴謹的賽制與廣泛的媒體關注外,亦有賴比利時舉國的熱情款待以及皇室的鼎力支持。

伊莉莎伯王后大賽備受矚目的鋼琴項目,今年終於載譽歸來。上一屆鋼琴比賽原定於2020年舉行,因疫情影響延至2021年,並在無現場觀眾的狀況下完成。在今屆於布魯塞爾藝術中心舉行的比賽中,現場演奏的音樂魅力,再度令在場觀眾熱血沸騰。十二位決賽選手聯同由大野和士指揮的布魯塞爾愛樂,進行最後一輪比賽。在接著的優勝者音樂會中,第四至第六名得獎者與丹迪夫指揮的列日皇家愛樂樂團合作演出;而冠亞季軍得主,則聯同亞爾伯克特與安特衛普交響樂團攜手演奏,為這項國際音樂比賽盛事畫上圓滿句號。

## Finals 決賽

Part 1 第一場 **Wed 6/8**, 8 pm Repeated Tue 12/8, 3 pm

Part 2 第二場 Thu 7/8, 8 pm Repeated Wed 13/8, 3 pm

Part 3 第三場 Wed 13/8, 8 pm Repeated Tue 19/8, 3 pm

Part 4 第四場 Thu 14/8, 8 pm Repeated Wed 20/8, 3 pm

Part 5 第五場 **Wed 20/8**, 8 pm Repeated Tue 26/8, 3 pm

Part 6 第六場 Thu 21/8, 8 pm Repeated Wed 27/8, 3 pm

## Laureates' Concerts 得獎者音樂會

Part 1 第一場 Wed 27/8, 8 pm Repeated Tue 2/9, 3 pm

Part 2 第二場 Thu 28/8, 8 pm Repeated Wed 3/9, 3 pm

## ▶ PROGRAMME INFO & ARCHIVE 節目資料及重溫

Web archive is available for 30 days 本節目將提供三十日網上重溫

Programmes subject to change without notice. 節目如有更改,恕不另行通知。

Recorded at Palais des Beaux-Arts (BOZAR), Brussels from 26/5/2025 to 11/6/2025 2025年5月26日至6月11日 布魯塞爾藝術中心錄音